
 

 

Antwoorden op kamervragen van het Kamerlid Van Miltenburg over het Tilburgse verpleeg- 
en verzorgingstehuis St. Jozefzorg. 
(2040505600) 
 
1 
Wat is uw reactie op de berichtgeving dat het Tilburgse verpleeg- en verzorgingstehuis Sint 
Jozefzorg, dat onderdeel uitmaakt van het Zorgcentrum Zuid te Tilburg, in grote crisis 
verkeert? 
 
1 
Ik heb van de inspectie vernomen dat het Zorgcentrum Tilburg Zuid, waar het 
verzorgingshuis Sint Jozefzorg onderdeel van uitmaakt, in ernstige financiële problemen 
verkeert. Aanleiding voor de inspectie om onderzoek te doen naar de gevolgen van de 
kwaliteit van zorg. Inmiddels hebben er 2 inspectiebezoeken, waarvan 1 onaangekondigd, 
plaatsgevonden. Er is geconstateerd dat de kwaliteit van zorg kwetsbaar is. De directie 
heeft onmiddellijk maatregelen genomen ten aanzien van inzet van personeel  en aansturing. 
De crisis brengt onzekerheid met zich mee voor cliënten en medewerkers, daar is het met 
name vervelend voor. Ik acht het vooral van groot belang dat de continuïteit van zorg voor 
de cliënten gewaarborgd blijft, daar moet naar mijn idee ook de prioriteit liggen.  
 
2 
Deelt u de mening dat vanaf heden de bewoners van de betreffende zorgcentra kan worden 
gegarandeerd dat in de minimale zorgbehoefte, zoals verwoord in de afspraken bekend 
onder de naam: “zorgen in de zomer” (alarmbellen), wordt voorzien? Zo neen, waarom niet? 
Bent u voornemens hier iets aan te doen? Zo ja, op welke manier wordt vormgegeven aan 
genoemde garanties? 
 
2 
Het Zorgcentrum Tilburg Zuid heeft naar aanleiding van de bezoeken van de inspectie een 
plan van aanpak, waarin zij aangeven hoe de kwaliteit van zorg zal worden gegarandeerd, 
opgesteld. Dit plan wordt deze maand met de inspectie en zorgkantoor besproken. Zolang 
de kwaliteit van zorg kwetsbaar is blijft het zorgcentrum onder verscherpt toezicht staan. 
 
3 
Wanneer ontving de Inspectie voor de Gezondheidszorg de eerste signalen betreffende de 
wantoestanden in zowel Sint Jozefzorg als Zorgcentrum Zuid? Van wie is er een melding 
gekomen bij de Inspectie en wat was de aanleiding voor een onderzoek door de Inspectie? 
 
3 
Ik zou niet willen spreken over wantoestanden maar een duidelijk onderscheid maken tussen 
de financiële problematiek en de mogelijke gevolgen daarvan voor de kwaliteit van zorg. De 
term wantoestanden doet geen recht aan de grote inzet van personeel om de zorg te blijven 
leveren onder moeilijke omstandigheden. De melding aangaande het aftreden van de 
voorzitter van de Raad van bestuur is gedaan door het over gebleven lid van de 
tweehoofdige Raad van bestuur van Zorgcentrum Tilburg Zuid en Tilburgse Bouw 
Vereniging-Wonen De inspectie heeft naar aanleiding van deze melding en de daarmee 
gepaarde onrust besloten om het toezicht te intensiveren. 
 
4 
Heeft de Inspectie een onderzoek ingesteld naar zowel de situatie in het verpleeg- en 
verzorgingstehuis als naar de (financiële) situatie van Zorgcentrum Zuid? Zo ja, wanneer is 
dit onderzoek gedaan en bent u bereid de bevindingen uit het onderzoek naar de genoemde 
misstanden per brief aan de Kamer te doen toekomen? Zo ja, bent u bereid dit per 
omgaande te doen? Zo neen, waarom niet? 



 
4 
De inspectie heeft onderzoek ingesteld zoals ik u hier voren heb gemeld. Onderzoek naar de 
financiële problematiek hoort niet bij de taak van de inspectie. Door het zorgcentrum is een 
financiële analyse gemaakt en samen met een plan van aanpak opgestuurd naar het CTG 
met het verzoek om steun. Het CTG (inmiddels ZA io) onderzoekt de steunaanvraag en de 
daarbij genoemde oorzaken van de financiële problemen. Het inhoudelijk plan aangaande 
zorg en de rapportage komen binnen afzienbare termijn beschikbaar en worden via de 
gebruikelijke procedures openbaar gemaakt. 
 
5 
Welke rol is weggelegd voor het zorgkantoor ter plaatse, en hoe wordt daaraan invulling 
gegeven? 
  
5 
De rol van het zorgkantoor in deze is een afgeleide van de taak om er voor zorg te dragen 
dat er aan zijn verzekerden de voor hen noodzakelijke zorg kan worden geboden. Daartoe 
worden productieafspraken gemaakt met toegelaten instellingen. Bij het in problemen komen 
van een zorgaanbieder is het eerste belang van het zorgkantoor dat de zorg gecontinueerd 
kan worden. 
Zowel overstappen op een andere aanbieder als het weer gezond maken van de betreffende 
aanbieder zijn dan in beeld. Van belang daarbij is of er regionaal behoefte bestaat aan 
continuïteit van de door de desbetreffende instelling verleende zorg. Een instelling die in 
aanmerking wil komen voor steunverlening door het CTG dient daartoe samen met zijn 
verzekeraar (zorgkantoor) een verzoek in te dienen. Het plan hoe weer te komen tot een 
gezonde exploitatie van de instelling is de verantwoordelijkheid van de zorginstelling. Gelet 
op het gezamenlijk indienen zal het zorgkantoor overtuigd willen zijn van de deugdelijkheid 
van het plan. Het zal dus een goed inzicht willen hebben in de oorzaken van de problemen 
de financiële situatie en de voorgestelde oplossingen. 
In het geval van het Zorgcentrum Tilburg heeft het zorgkantoor die rol naar behoren vervult. 
 
6 
Is er zicht op de rol die de Raad van Toezicht van de betreffende zorgcentra in de aanloop 
tot de crisissituatie van heden speelde? Wat vindt u van het functioneren van de Raad van 
Toezicht ten aanzien van dit probleem?  
 
6 
De Raad van toezicht (RvT) heeft toe te zien op het functioneren van de Raad van bestuur. 
Kennelijk heeft dit toezicht onvoldoende resultaat opgeleverd. Inmiddels heeft ook de 
voorzitter van de RvT zijn functie neergelegd. De overige leden van de RvT hebben aan het 
CTG en het zorgkantoor kenbaar gemaakt dit ook te doen zodra in een opvolging is 
voorzien. Op verzoek van de RvT is aan de Nederlandse vereniging voor Toezichthouders in 
de Zorg gevraagd een onderzoek te starten naar het functioneren van de RvT. 


